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Rovněž provádíme klasické metody podřezání zdiva (cihelného, kamenného, aj.) metodou řetězové pily a diamantového
lana a injektáže zdiva chemickou clonou.

www.irumler.cz

Burianovo nám.8
616 00 Brno

tel.: 737 288 188
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Svátek slaví: Vladimír
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Dramaturg Oščatka místo Oslzlého
Novým ředitelem brněnského Centra experimentálního divadla bude od 1. září drama-
turg Miroslav Oščatka. Naváže na dlouholetou práci Petra Oslzlého (na snímku), který se
stal rektorem Janáčkovy akademie múzických umění. Centrum zřizuje město, nyní pod
ně spadají Husa na provázku, HaDivadlo a Divadlo U stolu. Více na straně 15 MAFRA

inzerce

Říjen
1918 se
slaví už
na jaře
Festival. Třídenní Re:publika bude
velkolepou akcí. Hlavní scéna. Zahraje
na ní Tomáš Klus nebo Jana Kirschner.
Výročí. Před devadesáti lety prezident
Masaryk otevíral výstaviště STRANA 2
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Zatímco většina
měst si bude 100
let od založení re-
publiky připomí-
nat především na
podzim, největší br-
něnská akce ke ku-
latému výročí začí-
ná už tuto sobotu.

Třítýdenní festival Re:publi-
ka začne na den přesně deva-
desát let po zahájení Výstavy
soudobé kultury v Českoslo-
vensku, která se na tehdy
zbrusu novémbrněnskémvý-
stavišti konala k 10. výročí
Československa.

V sobotu se brány výstaviš-
tě otevřou v pravé poledne
a začne tak téměř do půlnoci
trvající Opening party. Hlavní
festivalová stage představí To-
máše Kluse, Janu Kirschner či
Rozhlasový Big Band Gustava
Broma. „Festivalová stage
bude hudebním středobodem
Brna celé tři týdny. Odehrají
se na ní desítky koncertů ka-
pel zvučných jmen české i slo-
venské hudební scény a všech-
ny budou zdarma,“ zve krea-
tivní ředitel festivalu Pavel
Anděl. Živé koncerty doplní
v sobotu také swingová tančír-
na a večer světelná show. Přes-
ně před devadesáti lety tehdej-
ší prezident Tomáš Garrigue

Masaryk slavnostně otvíral br-
něnské výstaviště a zahajoval
oslavy deseti let Českosloven-
ska. Tuto událost připomene
kolona historických vozidel,
která do areálu přiveze dvojní-
ka prvního československého
prezidenta.

Masaryk při desátém výročí
vzniku republiky mluvil hlav-
ně o budoucnosti. Se stejnou
myšlenkou přistupuje k výro-
čí Kateřina Šedá. „Plánuji před-
stavit Brno jako město nové-
ho začátku, které dává nový
impulz,“ říká brněnská výtvar-
nice. Na festival proto pozvala
959 nezadaných mužů a stej-
ný počet nezadaných žen
a uspořádá tak zřejmě největ-
ší československé rande v his-

torii. K vidění bude také řada
filmů a divadelních her, mezi
nimi například oblíbený br-
něnský Re-Kabaret, tentokrát
s podtitulem „Re:publika
aneb s cenzurou na věčné
časy“. Toto speciální předsta-
vení bude dle autorů odlehče-
nýmprůvodcem dějinami sou-
boje humoru s cenzurou, pro-
pagandou a dezinformacemi.

Na své si na festivalu při-
jdou také gurmáni. Gastro
zóna přinese prvorepublikové
speciality podle tradičních re-
ceptů jako pečené zelňáky či
uzeného kapra. Milovníci
sportu si mohou vyzkoušet
bezmála padesát sportů na
speciálních dobově stylizova-
ných sportovištích. K dispozi-

ci budou například bazén, tě-
locvična, areál lodních a zim-
ních sportů či sokolské a orel-
ské cvičiště.
Největším lákadlem celé

akce bude promnohé Slovan-
ská epopej Alfonse Muchy,
která se dočasně vrací na Mo-
ravu. Na výstavišti bude ke
zhlédnutí devět pláten a ex-
pozici navíc doplní Muchovy
plakáty, kalendáře, reklamy
a další tvorba. Zatímco festi-
val potrvá do 17. června, Slo-
vanská epopej zůstane na vý-
stavišti až do konce letošního
ročníku. Na rozdíl od většiny
festivalových akcí bude vstup
na výstavu Alfonse Muchy se
Slovanskou epopejí zpoplat-
něn, a to částkou 150 korun.

Bude k vidění prvorepubliková móda i historická vozidla. 2x RADEK BABIČKA –METRO

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Největší letošní prázdnino-
vou opravou tramvajových
tratí v Brně bude úsek v Neza-
myslově ulici kolem židovské-
ho hřbitova za 105 milionů,
kvůli které nebudou jezdit
tramvaje do Líšně a na Strán-
skou skálu. Některé opravy
však dopravní podnik odložil
na příští rok, aby nezhoršo-
val komplikovanou dopravní
situaci ve městě. Celkově
opravy tratí automobilovou
dopravu v létě příliš nezatíží,
řekl dnes na tiskové konfe-
renci generální ředitel Miloš
Havránek. Trať se bude opra-
vovat od křižovatky s Tábor-
skou až po výhybku, kde od-
bočuje trať na Stránskou ská-
lu. Úsek je dlouhý 1,5 kilome-

tru a větší část vede po samo-
statném tělese mimo ulici.
Dopravní podnik za opravu
zaplatí 105 milionů korun.
V uliční části bude trať ulože-
ná tak, aby byla co nejméně
hlučná. „Linku 8 ukončíme
v Juliánově a od Dělnického
domuposílíme pravidelné au-
tobusové linky 55 a 78 do Líš-
ně,“ vysvětlil náhradu za
tramvaj provozní ředitel Jan
Seitl. Během prázdnin bude
také přerušená doprava od
Moravského náměstí smě-
rem k Dětské nemocnici
a bude se opravovat krátký
úsek od Koliště ke křižovatce
na Moravském náměstí za
14 milionů. Vzniknou zde
nové bezbariérové zastávky,

a pokud se podaří najít doda-
vatele, umístí sem dopravní
podnik pilotní chytrou za-
stávku. „Na interaktivní tabu-
li by člověkměl najít informa-
ce z dopravy, mohl by si na-
plánovat trasu, zobrazil by si
jízdní řády,“ řekl Havránek.
Kvůli opravám budou linky
od Dětské nemocnice končit
u křižovatky s Kolištěm. S tou-
to opravou souvisí rekon-
strukce kolejového trojúhel-
níku před kostelem svatého
Tomáše při ústí do Rašínovy
ulice za 30 milionů. Trať se
opraví a odhluční a poté se
bude opravovat i vozovka.
Kvůli těmto dvěma opravám
bude jezdit přes léto z Morav-
ského náměstí na Českou

pouze linka 6. Linka 3 z Bystr-
ce se na České změní na lin-
ku 5 a bude pokračovat po Pe-
kařské k Ústřednímu hřbito-
vu v obvyklé trase. Linka 4
bude jezdit odklonem od ná-
draží Husovou na Komenské-
ho náměstí. Linka 9 bude zce-
la mimo provoz a z Lesné
bude jezdit do centra posíle-
ná linka 11 přes Cejl. Autobu-
sové linky 67, N92 a N93 za-
vřený úsek objedou. Do linko-
vého provozu nezasáhne
oprava tratě v ulicích Selská
a Obřanská, protože kvůli
opravě Valchařské zde jezdí
náhradní autobusy. Za 72 mi-
lionů korun začnou příprav-
né práce už v těchto dnech,
skončit se má v září tak, aby

při otevření Valchařské bylo
hotovo. Zcela nově se postaví
smyčka v Obřanech, zrekon-
struuje se také smyčka v Ma-
loměřicích a celá trať se nově
odhluční. O další rok, na jaro
roku 2019, se znovu odkládá
kvůli rozkopaným ulicím
v okolí rekonstrukce kolejo-
vého trojúhelníku u Semi-
lassa. „Déle už však čekat ne-
můžeme, protože je ve stavu,
kdy by se mohlo stát, že nám
Drážní úřad zakáže jej použí-
vat,“ řekl Havránek. Po po-
chůzkách a drobných udržo-
vacích pracích se na příští
rok také odloží rekonstrukce
trati na Veveří, kde je nejhor-
ší stav mezi Grohovou a So-
kolskou. ČTK

Co festival nabídne

Těšte se na spoustu akcí.

● 100 let 100 knih: To nejlepší
z naší literatury

● Avant Garde: Výstava
architektury a designu

● Brno folklorní: Hudba,
tanec, kroje, tradice

● Dance Brno 100: Jedinečná
evropská taneční událost

● EX:PO: Největší českosloven-
ské rande

● Příběhy fotek: Archiv
osobních vzpomínek

● Re:lax zóna: Sporty
v minulosti a dnes

● Slovanská epopej:
Velkoformátová plátna
Alfonse Muchy

● Snímeček, prosím?: Unikátní
fotografický dokument

● Vystavujeme výstaviště:
Komentované procházky
a výstava

● Festivalová stage, divadelní
stage a kino: desítky koncer-
tů, divadel a filmů zdarma

● Literární salon: Autorská
čtení, besedy

Oslava 100let republiky:
Slovanská epopej, pečené
zelňáky a 1918 nezadaných

Nezamyslova. Největší letní oprava tramvajových tratí, mezi
Líšní a Stránskou skálou. Automobilovou dopravu to neomezí
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Na nezvyklý spor-
tovní výkon se při-
pravuje brněnský
herec a hudebník
Dušan Vitázek.

Držitel cen Thálie Dušan Vitá-
zek chystá netradiční kou-
sek. Napodobí koláře Birka
ze známé brněnské pověsti,
za jeden den vyrobí loukoťo-
vé kolo a dopraví ho z Ledni-
ce do Brna. Je to nejméně
60 kilometrů daleko, v závis-
losti na zvolené trase. Výtě-
žek dá na charitu.
„Pokácím 2. září v Lednici

strom, s úžasným mistrem
svého řemesla Augustinem
Krystyníkem z něj vyrobíme
kolo a v tentýž den ho dokutá-
lím do Brna, kde to vše oslaví-
me koncertem pro celé Brno,
který sám odehraju,“ uvedl
Vitázek.

Peníze na uspořádání akce
chce Vitázek sbírat prostřed-
nictvím webu hithit.cz
a poté na transparentním
účtu. Výtěžek věnuje nadaci
Emil, která zaštiťuje handica-
pované sportovce. Potřebují
spoustu speciálních pomů-
cek, na něž sami finančně ne-
dosáhnou.
„Chci ukázat lidem, čeho

všeho je schopen zdravý člo-
věk, když jde za svým cílem
a neuhne ani o krok, a čeho
všeho je schopen handicapo-
vaný mladý člověk, který to
odmítá vzdát a odmítá se pře-
stat smát, snít a žít naplno,“
řekl Vitázek. Sedmatřicetile-
tý divadelník pochází z Tren-
čína. Studoval na Janáčkově
akademii múzických umění
v Brně. Za muzikálové role
v muzikálech Hair a Jekyll &
Hyde na jevišti Městského di-
vadla Brno získal ceny Thá-
lie. „Spousta lidímě podporu-
je, kupuje si mé sólové kon-
certy, fandí mi v mých spor-

tovních aktivitách a já jsem
se rozhodl to využít k něče-
mu, co by nás všechny moh-
lo amělo přesahovat,“ vysvět-
lil svůj záměr Vitázek.
Podle pověsti se kolář Birk

v 17. století vsadil, že za svítá-
ní porazí strom, vyrobí z něj
kolo a do setmění je dokulí
z Lednice k branám Brna.
Jeho úspěšný počin dodnes
připomíná kolo zavěšené na
Staré radnici u známého kro-
kodýla. O Birkovi se pak říka-
lo, že se spolčil s ďáblem.
Lidé se od něj odvrátili, ze-
mřel v bídě. Vitázek doufá, že
na konci jeho plánu bude
nové kolo, které zruší kletbu
nad Birkem, a navíc vynese
peníze pro nadaci.
V Birkových stopách se

v minulých letech vydávali
závodníci týmovém běhu, ti
nejrychlejší dokázali lou-
koťové kolo dopravit do Brna
za méně než čtyři hodiny.
V kulení se ale mohli stří-
dat. ČTK Dušan Vitázek ČTK

Nový
Renault CLIO v Auto Pokorný
Od 219 900 Kč s bohatou výbavou Advantage

Atmosférický motor 1,2 16V 75k, klimatizace, rádio s bluetooth handsfree a USB, dálkové centrální zamykání,
tempomat a další, 5 let záruka
Uvedená cena platí při započítání bonusu za výkup starého vozu. Nabídka platí od 1. 4. do 31. 5. 2018. Nabídka je pouze informativní a není závaznou nabídkou k uzavření kupní smlouvy. Smluvní zárkuka Renault 5 let / 100 000 km
(dle toho, co nastane dříve) se řídí konkrétními záručními podmíkami, které jsou neoddělitelnou součástí kupní smlouvy. Clio: spotřeba 3,1–7,2 (l/100 km), emise CO2 85–120 (g/km). Uvedené spotřeby paliva a emise CO2 jsou změřeny
metodikou stanovenou dle platných právních předpisů vyžadovaných pro homologaci vozidla. Vyobrazení vozu je po pouze ilustrativní.

Renault doporučuje

Auto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia,
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 011-012, 014, e-mail: info@renaultbrno.cz

www.renaultbrno.cz

inzerce

Herec Vitázek chystá kousek
jako brněnská legenda Birk
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Jaké nové možnosti bydlení
nabídne Starý Lískovec, bu-
dou zde zastavovat vlaky
a jak se tu parkuje?
I na to jsme se ptali staros-

ty této městské části Vladana
Krásného.

Jaké projekty byly či jsou
ve Starém Lískovci nejzá-
sadnější pro aktuální vo-
lební období a jak to v sou-
časné době vypadá s jejich
realizací?
Mezi nejzásadnější patří

kompletní zateplení a výmě-
na oken a vybudování nové-
ho hřiště na ZŠ Bosonožská,
rekonstrukce všechWC, umý-
váren a kuchyněk v našich
MŠ, realizace víceúčelového
sportovního areálu Sluníčka
a úpravy veřejného prostran-
ství u Donu. U všech obec-
ních domů došlo k výměně
starých výtahů za nové. Těs-
ně před zahájením je rekon-
strukce zateplení a balkonů
včetně vybudování lodžií
v obecních domech na Dunaj-
ské a rekonstrukce vnitroblo-
ku za MŠ Bosonožská, kde
vznikne i unikátní 3D hřiště
pro malé děti.

Mohl byste podrobněji
představit, jaké plány
máte se ZŠ a MŠ Elišky
Přemyslovny a ZŠ Labská?

ZŠ Labská se dočkala kom-
pletní rekonstrukce už v mi-
nulém volebním období. Le-
tos jsme navíc nově vybavili
školní kuchyni. Nyní chystá-
me modernizaci dvou odbor-
ných učeben pro digitální
technologie, nové učebny fy-
ziky, chemie a přírodopisu
a také kabinetů příslušných
předmětů. Součástí projektu
je i kompletní rekonstrukce

stávající počítačové sítě a za-
koupení dvou nových serve-
rů. Co se týče ZŠ a MŠ Elišky
Přemyslovny, usilujeme o zís-
kání dotace na přístavbu, kte-
rá zahrnuje vybudování no-
vých odborných učeben
a zvětšení tělocvičny včetně
jejího zázemí. Projekt máme
připraven a město Brno ho
podpořilo. V této chvíli čeká-
me na rozhodnutí o evrop-
ských dotacích.

Brno se v poslední době
potýká s nedostatkem
bytů. Jaká je situace ve
Starém Lískovci?
Našeměstská částmá obsa-

zených všech 976 bytů
v 26 panelových domech, kte-
ré spravuje. V řešení je nyní
větší výstavba jednoho sou-
kromého developera v Západ-
ní bráně. Zatím je však ve fázi
studií a vše řeší přímo město.
My máme samozřejmě mož-
nost se k tomuto projektu vy-
jadřovat, a taky tak činíme,
ale jelikož je projekt teprve
ve stadiu studií a návrhů,
k definitivnímu rozhodnutí
je ještě hodně daleko. Dokud
se ale nevyřeší dopravní ob-
služnost tohoto projektu
a průjezdnost Jihlavské ulice,
která je už dnes zahlcena do-
pravou, těžko se bude moci
tento projekt realizovat.

Dalším brněnským
problémem je parkování.
Jaká je situace ve Starém
Lískovci?
Situace s parkováním je do-

slova děs. Podle studie Brněn-
ských komunikací ve Starém
Lískovci chybí kolem dvou
a půl tisíce parkovacích míst.
A to ještě studie nezohledňu-
je přibližně tři tisíce lidí, kte-

ří tu nemají trvalé bydliště,
ale bydlí tu v pronájmu. Když
navíc připočítáte mnoho slu-
žebních vozů a dodávek fi-
rem, které své sídlo nemají
ve Starém Lískovci, ale parku-
jí tu, zjistíte, že je vlastně ta-
kovýmalý zázrak, když zapar-
kujete.
Navíc jsme ve velmi nevý-

hodné situaci, jelikož mož-
ností pro vybudování nových
parkovacích míst se nabízí
minimum. Buď nám to kom-
plikují brněnské vodárny,
město Brno samotné, nebo
absurdně i naši občané. Vo-
dárny proto, jelikož žádají za-
chování co největšího podílu
zeleně pro vsakování dešťové
vody. Starý Lískovec má tu
smůlu, že dešťová kanalizace
tu není dostatečně dimenzo-
vána a při prudkých deštích
k nám přiteče mnoho vody
z Nového Lískovce i z Kohou-

tovic. Místo toho, aby vodár-
ny dešťovou kanalizaci zkapa-
citnily, o což jsme žádali,
značně nás omezují při vý-
stavbě parkovacíchmíst. Měs-
to Brno zase hodně volných
ploch eviduje jako význam-
nou zeleň, na které nemůže-
te dělat vůbec nic. A bohužel,
když nalezneme místo, kde
už je nějaký betonový plácek
a nová parkovací místa by se
tam dala s minimálními ná-
klady a bez problému realizo-
vat, odmítnou to sami obča-
né. Sice tomu úplně nerozu-
mím, ale respektuji to.
Takže jediné řešení, které

se nabízí, je zavedení rezi-
dentního parkování. To sice
našim občanům nezajistí, že
vždy zaparkují, ale pravděpo-
dobnost se výrazně zvýší. Uva-
žujeme však o rezidentním
parkování pouze od 18 do
7 hodin. Nechceme přes den

nijak omezovat řemeslníky,
různé dodavatele či návštěvy.
Potřebujeme vyřešit krizi,
která nastává vpodvečer, kdy
najít místo k zaparkování
bývá nadlidský výkon.

Už roky se řeší nová
železniční trať směrem
k Zastávce u Brna, jejíž
součástí by měla být
i zastávka Starý Lískovec.
Jaká je situace nyní a jak
se k těmto plánům staví
radnice Starého Lískovce?
Stavíme se k nim pozitiv-

ně. Myslíme si, že tato zastáv-
kamá smysl. Na druhé straně
je potřeba říci, že rekonstruk-
ce a elektrifikace této tratě je
neustále blokována různými
pseudoaktivisty z okolních
obcí. Nechápu, že někomu
vadí, žemístomotorových lo-
komotiv tu mají jezdit elek-
trické, že díky rekonstrukci
kolejového svršku dojde k vý-
raznému snížení hlučnosti,
ale bohužel je to tak. A co se
týče stavby samotné zastáv-
ky, ani tam nejsem vůbec op-
timista. Napřed tu musí
vzniknout dopravní termi-
nál, s čímž jsou spojené velké
těžkosti. Navíc pozemky, kde
byměl terminál stát, jsou sou-
kromé, je tam více vlastníků,
a pokud jsem dobře obezná-
men, tak město Brno ještě
ani nezačalo tyto pozemky vy-
kupovat.

Jaká jsou vaše oblíbená
místa ve Starém Lískovci?
Všechna. Já mám prostě

rád Starý Lískovec jako celek.
Je to prostě moje srdcovka.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Jihomoravský kraj dá letos
a příští rok na investice do
školství 180 milionů korun.
Celkem22 investičních zámě-
rů schválila rada, uvedla
mluvčí krajeMonika Brindzá-
ková. Podle ní jsou to akce fi-
nancované z Evropské unie
a krajského rozpočtu.
Nejvíce si vyžádají práce na

Střední škole Strážnice, kam
půjde skoro 60 milionů ko-
run. V plánu jsou stavební
úpravy objektu dílen. Asi
47,5 milionu korun připadne
na obnovu majetku ve Škole
progresivních průmyslových

technologií Střední školy
technické a ekonomické
v Brně. Součástí je rekon-
strukce suterénu na odborné
učebny. Kraj se chystá také vy-
budovat stravovací provoz
a podzemní spojovací chodby
Gymnázia a Obchodní akade-
mie Bučovice. Na to dá 37 mi-
lionů korun.
„Považujeme za nezbytně

nutné se zaměřit na budovy
našich školských zařízení
a investovat do jejich oprav.
Potřebných a plánovaných in-
vestic je ještě celá řada, proto
je budeme postupně realizo-

vat podle finančníchmožnos-
tí kraje,“ řekl hejtman Bohu-
mil Šimek.
Jihomoravský kraj je zřizo-

vatelem zhruba 250 příspěv-
kových organizací. Z toho je
necelých 200 v oblasti škol-
ství, zbytek jsou například do-
movy pro seniory nebo ne-
mocnice. Kraj má přes
70 středních škol včetně gym-
názií, zhruba čtyřicítku spe-
ciálních škol a stejný počet zá-
kladních uměleckých škol.
Další organizace jsou domo-
vy mládeže nebo dětské do-
movy. ČTK

Starosta Starého Lískovce Vladan Krásný ARCHIV

Volejbalistky KP Brno pove-
de slovenský trenér Tomáš
Samsely. Na pozici hlavního
kouče čtvrtého týmu extrali-
gy nahradí Marka Rojka,
jenž se stal sportovním ředi-
telem Slovenské volejbalové
federace.
Osmadvacetiletý Samsely

působil v uplynulé sezoně
v brněnském klubu v roli
Rojkova asistenta. „Rozhod-
li jsme se dát prostormladší-

mu trenérovi, který má ale
dostatek zahraničních zku-
šeností. A také chceme za-
chovat kontinuitu naší dosa-
vadní práce z uplynulých se-
zon, u které Samsely byl,“
uvedl prezident královopol-
ského klubu Richard
Wiesner.
Samsely začal trenérskou

kariéru v Doprastavu Brati-
slava, působil i v Ázerbájdžá-
nu a ve Francii. ČTK

5+1 otázka pro starostu:
Starý Lískovec

Školství. Více peněz Samsely. Volejbalistky
z KP Brno nově povede
slovenský trenér
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Brněnská radnice
řeší s PovodímMo-
ravy investice za
350 milionů korun.

Vedení radnice chce zacho-
vat ekologickou funkci vod-
ních toků, voda by se měla
stát součástí veřejného pro-
stranství a života obyvatel
města.
Předpokládané náklady na

úpravy jezů a další stavby
v rámci protipovodňových
opatření jsou zhruba 350 mi-
lionů korun. Přesnější čísla
budou jasná po vyhotovení
dokumentace a ukončení vý-
běrových řízení.
Nejdříve se mají proměnit

svratecké břehy od Riviéry až
po viadukt u Uhelné ulice.
K cyklostezce do roku 2022
přibudou promenády, stro-
mořadí i galerie pro cukrár-
ny, vinárny a kafeterie.

Úpravy čekají také Svitavu
od jezu Radlas až po Malomě-
řickýmost na Dolnopolní. Po-
dél toku budou takzvané ber-
my, tedy zatravněné protipo-
vodňové parky.
Kromě toho čeká proměna

také jezy, budou postaveny
zdi, které před vodou ochrá-
ní okolní zástavbu – napří-
klad i plánovanou čtvrť Nová
Zbrojovka.
Svitavský náhon neboli Sta-

rou Ponávku čekají ve vybra-
ných úsecích revitalizace,
zpřístupnění břehů, doplně-
ní cyklostezek a vytvoření po-
bytových míst.
Součástí opatření je i po-

vodňová amigrační optimali-
zace jezů, kterou na základě
memoranda směstempřipra-
vuje státní podnik PovodíMo-
ravy.
„Nejprve je v případě těch-

to projektů samozřejmě nut-
né vyřešit majetkoprávní pří-
pravu. Nyní se začíná připra-
vovat dokumentace pro re-

konstrukci jezů na řece Svita-
vě v úseku od jezu Radlas až
po Franzův jez,“ uvedl náměs-
tek brněnského primátora
Martin Ander.
Hlavním cílem je snížení

pevných přelivných hran

jezů, které jsou nyní buď pev-
né, nebo částečně pohyblivé
s vysokou pevnou konstruk-
cí.
Na jezech je navrženo sní-

žení pevné přelivné hranymi-
nimálně o metr a nahrazení

této výšky moderní pohybli-
vou hradicí konstrukcí, která
bude zajišťovat současnou
provozní hladinu. Zároveň za
povodně umožní vyhrazení
celého průtočného profilu
sklopením do dna řeky.
„Součástí rekonstrukce

jezů je také jejich zprůchod-
nění pro ryby a výstavba pro-
pustí pro vodáky. Svratka
a Svitava tak budou mnohem
atraktivnější pro rekreaci
a volnočasové vyžití,“ uvedl
Ander.
Brnem protékají dva hlav-

ní toky, jde o Svratku a Svita-
vu, jejichž soutok je na jihu
města mimo městskou zá-
stavbu. Řada míst je oproti
minulosti už přístupná díky
síti cyklostezek. Podle někte-
rých kritiků ale chybí bližší
kontakt s řekou. Po vyčištění
Brněnské přehrady už ho
mají lidé například v Jundro-
vě, kde radnice před časem
zřídila molo a upravila
prostor pro koupání. ČTK

Sportoviště spravovanáměstem se do-
čkají modernizace. DRFG Arenu po-
kryje nová palubovka, v Lázních Raší-
nova zmodernizují saunu a zcela no-
vou saunu postaví v areálu koupaliště
Ponávka.
Největší částka půjde do DRFG Are-

ny. Nová palubovka, která zároveň po-
slouží jako krytí ledové plochy, vyjde
městskou kasu na čtyři miliony ko-
run. Současný povrch slouží sportov-
cům už od roku 1986.

„Stávající palubovka i přes průběž-
né opravy dosluhuje. Kvůli tomu se
zdemohou některé akce konat pouze
s omezením. Pro pořádání sportov-
ních turnajů v míčových sportech je
nutné palubovku vyměnit za novou.
Do haly se tak bude moci vrátit volej-
bal, házená, basketbal nebo nohej-
bal,“ komentuje investici do zmíněné
haly náměstek primátora Petr Hla-
dík.
Vedeníměsta nejspíš potěší i vyzna-

vače saunování. Radní pro ně v roz-
počtu vyčlenili celkem dva miliony
korun.
„Plánujeme vybudovat parní saunu

v krytém plaveckém bazénu Ponávka
a rekonstruovat systém vytápění sau-
ny v Lázeňském a relaxačním centru
Rašínova,“ upřesňuje Hladík.
Pokud návrh schválí brněnští zastu-

pitelé, dojde k oběma investicím ješ-
tě letos.

Do výstavby nové sauny město vlo-
ží jeden a půl milionu korun, rekon-
strukce na Rašínově vyjde na pět set
tisíc korun. BAB

Lázně Rašínova RADEK BABIČKA

Jeden z jezů na řece Svratce v centru Brna ČTK

Learning by Doing

Zařiďte svým dětem
skvělou budoucnost.
Dejte je na řemeslo!

Jarda_řezník #remeslosevyplati

Za dobrého řemeslníka se dnes platí zlatem
a v budoucnu to bude ještě dvakrát tolik.
Podpořte své děti a pomozte jim
vybrat správný učňovský obor.

Co jim to přinese?

Vydělají si při studiu.
Firmy se o ně přetahují už během praxe.
Po dokončení školy mají ihned zaměstnání.
Mají nejrychlejší cestu k vlastnímu podnikání.

Chcete vědět více?
www.remeslosevyplati.cz

inzerce

Protipovodňová opatření chce
magistrát v okolí vodních toků

Dvě sauny a palubovka.
Město investuje miliony
do různých sportovišť
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Areál pisárecké vily Stiassni
může být dnes, po její rozsáhlé
památkové obnově, pro mnohé
brněnské domorodce místem
doposud neznámým. Pojďte
s námi na její krátkou prohlídku.
Za prvotřídní fasádou a krásným
pozemkem se představuje oprav-
dová dáma mezi brněnskými
vilami. Nezbývá než poodhrnout
roušku její cudnosti a nahléd-
nou ji poněkud hlouběji do duše.
Srdce každého romantika se záli-
bou spočine už na elegantních
křivkách exteriéru vily, jehož
tvůrcem byl slavný architekt Er-
nest Wiesner, který zasadil svůj
projekt do zahradního pozem-
ku s velkým citem pro harmo-
nii. Jemná linie, končící oním
tradičním wiesnerovským „L“
dává tušit, že se pod pokličkou
skrývá mnohem víc. Pojďme tedy
dál a upusťme trochu páry naší
zvědavosti. Prostorná dvorana
už rozpřahuje svoji náruč a svým
všeobjímajícím klidem nás vila,
možná i s trochou koketérie, zve
k prohlídce. Stylové obložení
z italského mramoru, leštěné
parkety, mosazné a křišťálové
lustryčibohatédřevěnéobložení se
zde dokonale snoubí s představou
o dokonalém životě movité rodiny
židovských továrníků Stiassni,

Přijďte na přehlídku nejnovějších
a nejzajímavějších filmů pro
digitální planetária, které byly
natočeny v posledním roce. Již
po třetí se v brněnském planetáriu
koná DigiFest – o víkendu 9. a 10.
června.

Jistě se shodneme, že digitální
planetárium je úžasné médium –
diváci přírodopisné filmy sledují
v netradičním formátu, doslova
jsou obklopeni obrazem a zvukem.
Letošní přehlídka přináší no-
vinky z celého světa. K vidění bu-
dou nejnovější pořady z Japonska,
Spojených států, Chile, Polska,
Německa i Ruska. Řada dalších
vznikala v mezinárodní koproduk-
ci.

Do odborné části přehlídky byly
dosud přihlášeny čtyři desítky
filmů z dvaceti států světa. Pokud
byste je chtěli vidět všechny, pak se
připravte na 16 hodin nepřetržitého
promítání! Celkový objem dat
na našich datových úložištích
přitom dosáhne 8 terabytů. Což je
asi 1700 dévédéček!

Všechny promítnuté filmy se
utkají hned o tři ceny – odborné
veřejnosti, mezinárodní poroty
a ředitele Hvězdárny a planetária
Brno. Mezinárodní porotu le-
tos představuje Thomas Kraupe
– ředitel Planetárium Hamburg,
nejnavštěvovanějšího planetária
v Německu a vlastně i v Evropě,
Yuri Kostenko, výkonný ředitel

Vila Stiassni, místo, kde historie
žije současností

DigiFest 2018 klepe na dvěře

ukrajinské společnosti vyvíjející
software a hardware pro digitál-
ní planetária, a Jakub Rozehnal,
ředitel Hvězdárny a planetária
hlavního města Prahy.
Tři výherci, spolu s pěti dalšími

filmy vybranými pracovníky
Hvězdárny a planetárium Brno,
budou ke zhlédnutí v rámci
přehlídky DigiFest 2018 v sobotu
9. června a v neděli 10. června.
Filmy budou uvedeny v původním
znění v anglickém jazyce. Vstup
na každou z projekcí je 50Kč. Vstu-
penky lze získat na www.hvezdar-
na.cz/program

Své místo v sále digitária
Hvězdárny a planetária Brno
každopádně chytněte více než včas!
Tahle příležitost se totiž skutečně
nezopakuje!

kteří si nechali postavit své sídlo
na konci 20. let minulého století,
nejen aby dali vyniknout svému
bohatství, získanému výrobou tex-
tilu, ale aby se prezentovali také
jako milovníci sportu a mecenáši
tehdejší brněnské kultury. In-
teriéry jsou po své obnově opět
ve svém původním lesku a nádheře
a srdečně zvou své návštěvníky
k prohlídkám. Vila Stiassni je však
zároveň i místem, kde historie
umí žít současností, o čemž svědčí
nejrůznější doprovodné programy,
speciální prohlídky, šermířské
turnaje a koncerty pořádané
správou vily. Nejbližší příležitostí
na výlet do minulosti bude pátek
25. května, kdy se vila ocitne v 60.
letech a jako tehdejší vládní vila
bude svědkem špionážní hry mezi
elitami stojící na opačných koncích
železné opony v případu zvaném
Sirius. Buďte rozhodně u toho!

www.vila-stiassni.cz





NOVÉ HORKOVODY BRŇANŮM UŠETŘÍ ZA TEPLO AŽ 15 %

Stavebníprácenarekonstrukciparovodů, jejichžprůběh jevždykonzultován
svedenímměsta,bylypro letošníetapuzahájenyvdubnua jsounaplánovány
doříjna. IpřessnahuTeplárenBrnosevšakbohuželnelzevyhnouturčitým
omezenímakomplikacímvdopravě,přestožeuzavírkybudou letos jenmini
mální.Rozsah letošní rekonstrukcesialevyžádádočasnýúbytekažněkolika
stovekparkovacíchstání,kterábudoupostupněomezovánaspostupujícími
stavebnímipracemi.Nejvícese tytopotížedotknouobyvatel vokolíulicÚdol
ní,Úvoz,Mendlovonáměstí a Jaselská.Podrobnostinajdetenamapkách.

Jakmile to stavební práce dovolí, budou stání průběžně zase obnovována,
a to i po jednotlivých úsecích. Po dohodě se stavbyvedoucím se obyvatelé
dotčených ulic mohou domluvit na možnosti parkování, vjezdu do vnitro
bloku či přidělení výjimky, která jim umožní zaparkovat. Za vyhrazená
parkovací místa bylo zhotoviteli zajištěno náhradní parkování. Současně
s odborem dopravy Magistrátu města Brna už byla také vyjednána možnost
dočasného parkování na ulici Údolní.

Vše bude řešeno podle možností co nejoperativněji. Aktuální informace
najdete na www.teplarny.cz/projekty a na www.kopemezabrno.cz.

Teplárny Brno se touto cestou omlouvají všem obyvatelům dotče-
ných lokalit za dočasné komplikace s parkováním.

ÚSPORY V NÁKLADECH ZA TOPENÍ ZHRUBA 1 500–2 000 KORUN ROČNĚ PŘINÁŠÍ ZÁKAZNÍKŮM TEPLÁREN BRNO PŘEPOJENÍ Z PAROVODŮ NA
HORKOVODY. V LETOŠNÍM ROCE BUDE TAKTO PŘEPOJENO ZHRUBA PADESÁT DALŠÍCH ODBĚRNÝCH MÍST NA TRASE O CELKOVÉ DÉLCE 4,2
KILOMETRU. S POSTUPNOU PŘEMĚNOU ZASTARALÉ PAROVODNÍ SÍTĚ ZAČALY TEPLÁRNY BRNO V ROCE 2010. V ROCE 2022 JIŽ BUDE TEPLO
V MORAVSKÉ METROPOLI KOMPLETNĚ DODÁVÁNO PROSTŘEDNICTVÍM HORKOVODŮ.

Co projekt Brňanům přinese?

•Úspory8–15procent.HorkávodazákazníkůmTBsnížíspotřebutepla.
• Snížení tepelných ztrát. Uspořené náklady na distribuci tepla

v řádu desítek milionů korun TB využijí pro stabilizaci ceny tepla.
•Méně výkopů v budoucnu, a to díky využití systému sekundárních

kolektorů.
•Čisté životní prostředí.Až 336 tun CO

2
ročně ušetří každý nahra

zený kilometr potrubí. Po dokončení projektu to bude odpovídat
emisím zhruba 10 000 automobilů.

Máte dotaz? Za TB, a.s., Vám poradí: Jan Lukášek, tel. 601 389 111
Zhotovitel: MOTeC spol. s r.o.; Libor Kočvara, tel. 724 337 602; Karel Výleta, tel. 606 607 591

OBLAST UL. ÚVOZ

Termín realizace: 04/2018–10/2018
provozuschopnost 08/2018

Délka trasy: 1 650 m

Uzavírky: uzavírka části ul. Roubalova (od parkoviště MOÚ Brno
po ul. Tomešova), v 1. etapě bude během výkopových prací zcela
uzavřena ulice Gorazdova a zobousměrněna ulice Pellicova,
ve 2. etapě dojde k zjednosměrnění ul. Gorazdova (směrem od ul.
Pellicova po ul. Úvoz), omezení provozu na ul. Údolní, Úvoz a Tvrdého

Objízdné trasy: bez objízdných tras

Parkování: dojde ke zrušení 2 vyhrazených parkovacích míst,
ke zrušení parkovacích míst na ulici Tomešova (cca 10 míst),
parkovacích míst po jedné straně ulice Trýbova (cca 40 míst),
stání po levé straně ulice Gorazdova (směrem od ulice Úvoz, cca
10 míst) a stání u objektu Trýbova 10 (cca 5 míst)

12

P

OBLAST UL. JASELSKÁ

Termín realizace: 04/2018–10/2018
provozuschopnost 08/2018

Délka trasy: 625 m

Uzavírky: uzavírka ulice Jaselská, omezení provozu v křižovatce
ul. Marešova x Jaselská

Objízdné trasy: přes Žerotínovo nám., ul. Marešova, Údolní,
Gorkého, Veveří, Arne Nováka

Parkování: dojde ke zrušení 23 vyhrazených parkovacích míst,
ke zrušení parkovacích míst po obou stranách ulice Jaselská (od
ulice Marešova, cca 150 míst) a po obou stranách ulice Marešova
(mezi ulicí Jaselská a Komenského náměstím, cca 15 míst)

12

Máte dotaz? Za TB, a.s., Vám poradí: Petr Večeřa, tel. 607 005 631
Zhotovitel: Rozvody tepla, spol. s r.o.; Martin Vangel, tel. 777 202 903; Kamil Tichý, tel. 606 860 163

P
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OBLAST UL. GORKÉHO

Termín realizace: 04/2018–10/2018
provozuschopnost 08/2018

Délka trasy: 745 m

Uzavírky: uzavírka části Obilního trhu (od objektu Obilní trh 3 po
ul. Gorkého), části ul. Gorkého (úsek od ul. Jaselská po objekt
Gorkého 4, úsek od Obilního trhu po ul. Jaselská) a část ul. Grohova
(od objektu Grohova 16 po ul. Arne Nováka); omezení provozu na
ul. Arne Nováka, Grohova a východní straně Obilního trhu

Objízdné trasy: přes ul. Údolní, Gorkého, Veveří, Jiráskova, Arne
Nováka, Grohova

Parkování: dojde ke zrušení 12 vyhrazených parkovacích míst, ke
zrušení stání po obou stranách ulice Grohova (mezi ulicí Veveří
a objektem Grohova 16, cca 80 míst), parkovacích míst po obou
stranách Obilního trhu (mezi objektem Obilní trh 3 a ulicí Gorkého,
cca 45 míst), stání po pravé straně Obilního trhu (cca 25 míst),
parkovacích míst po levé straně ulice Gorkého (směrem od ulice
Veveří mezi objektem Gorkého 2 a Obilním trhem, cca 40 míst),
stání po pravé straně ulice Gorkého (cca 30 míst), parkovacích míst
po pravé straně ulice Arne Nováka (směrem od ulice Gorkého, cca
40 míst) a stání po levé straně ulice Arne Nováka (cca 20 míst)

12

P

OBLAST OBILNÍ TRH

Termín realizace: 04/2018–10/2018
provozuschopnost 08/2018

Délka trasy: 385 m

Uzavírky: bez uzavírek, omezení provozu v křižovatce
ul. Gorkého x Obilní trh

Objízdné trasy: bez objízdných tras

Parkování: dojde ke zrušení 5 parkovacích míst a k dočasnému
zrušení 20 parkovacích míst (na dobu 1 měsíce)

12

P

Máte dotaz? Za TB, a.s., Vám poradí: Petr Večeřa, tel. 607 005 631
Zhotovitel: Rozvody tepla, spol. s r.o.; Martin Vangel, tel. 777 202 903; Pavel Pokorný, tel. 777 202 907

Máte dotaz? Za TB, a.s., Vám poradí: Bc. Tomáš Sláma, tel. 724 830 893
Zhotovitel: UCHYTIL s.r.o.; Luděk Rouš, tel. 737 214 293; Radek Tkáč, tel. 739 387 207

OBLAST MENDLOVANÁMĚSTÍ, 1. ETAPA

Termín realizace: 04/2018–10/2018
provozuschopnost 08/2018

Délka trasy: 530 m

Uzavírky: bez uzavírek, omezení provozu v pravém jízdním
pruhu na ul. Úvoz ve směru z ul. Údolní na Mendlovo náměstí
(od objektu Úvoz 7 po ul. Pivovarská), obousměrný provoz je
zachován, pro dopravu je využit jízdní pruh vyhrazený pro MHD
a TAXI

Objízdné trasy: bez objízdných tras

Parkování: nedojde ke zrušení vyhrazených parkovacích míst,
dojde k omezení parkování na parkovišti Mendlovo náměstí
u baziliky Nanebevzetí Panny Marie (cca 35 míst), parkovacích míst
po levé straně ulice Úvoz (směrem od Mendlova náměstí, cca 17
míst) a stání u objektů Úvoz 5 a 7a (cca 15 míst)

12

P

Máte dotaz? Za TB, a.s., Vám poradí: Bc. Tomáš Sláma, tel. 724 830 893
Zhotovitel: TENZA, a.s.; Ing. Petr Sedlák, tel. 725 404 474; Ing. Pavel Skočovský, tel. 602 737 731
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Ve hře byl odpro-
dej majoritního
podílu, nakonec
městská část
Brno-Černovice
pískovnu naopak
koupila celou. Do
budoucna chce
posílit spolupráci
s Brnem.

Městská část Brno-Černovice
se stala stoprocentním vlast-
níkem Pískovny Černovice.
Dříve vlastnila devadesát pro-
cent, nyní od minoritních
vlastníků odkoupila za nece-
lé tři miliony korun zbylých
deset procent.
Novinářům to řekl černo-

vický starosta Pavel Blažík.

Podle něj se zjednoduší pro-
ces rozhodování a městská
část bude moct využít celý
zisk podle potřeb na investi-
ce. Pískovna Černovice se za-
bývá především ukládáním
rekultivačních materiálů
jako zemina a podobně. Čás-
tečně ale prodává také písek
a štěrkopísek. Její areál se na-
chází východně od obytné zá-
stavby Černovic.
Černovice mají roční roz-

počet kolem osmdesát milio-
nů korun. Odkup už v minu-
losti schválili zastupitelé.
„Jsme rádi, že se nám podaři-
lo uzavřít několikaměsíční
úsilí. Do budoucna se tím
zjednoduší rozhodovací pro-
cesy,“ uvedl starosta Blažík.
Nyní se ve valné hromadě

scházeli zástupci všech vlast-
níků, po převzetí stoprocent-
ního podílu městskou částí
převzala funkci valné hroma-
dy radaměstské části. Hospo-

daření pískovny bylo vminu-
losti vminusu a předchozí ve-
dení radnice v čele s ODS zva-
žovalo odprodej majoritního
podílu.
Nové vedení – ČSSD, ANO

a Černovičtí patrioti – ale
udělalo změny a poslední tři
roky je společnost v zisku ně-
kolik milionů ročně. Loňský
zisk by měl být kolem pěti
milionů.
Poslední roky se dělil mezi

městskou část a zbylé akcio-
náře, městská část využívala
peníze na investice v pískov-
ně, nyní je chce využít částeč-
ně i na investice v městské
části.
Podle starosty Blažíka chtě-

jí Černovice také zintenziv-
nit spolupráci s Brnemnapří-
klad v tom, že černovická pís-
kovna by v budoucnu mohla
být k dispozici při městských
stavbách například pro uklá-
dání zeminy. ČTKStarosta Blažík MAFRA

MOJE
MĚSTO

MOJE
METRO

25/5—9/6/2018 festival
čas revize

Hlavní mediální partner

diskusní fóra
literatura

divadlo
hudba

film
výtvarné umění

workshopy
meetingfest
procházky

pouť smíření
11–12/5/2018 náměstí Svobody
Meetingfest / festival dobrého jídla a pití

28/5/2018 kulturní prostor PRAHA
Porevoluční elity – odkud přišly a co nám daly?
debata členů Ústavu pro studium totalitních režimů

30/5/2018 Rotunda, BVV
Dialog s jinak věřícími / setkání s Tomášem Halíkem

30–31/5/2018 Divadlo Husa na provázku
Meeting Brno ženám / dvoudenní pásmo diskuzí
a kulturních pořadů, které bilancují stoleté výročí získání
volebního práva ženám
I žárovka má sochu / ve veřejném prostoru nestojí žádné
sochy významným ženským osobnostem, které se zasloužily
o vzmach našeho města. Proč? Pojďme to změnit!
Sylvie Richterová / autorské čtení a beseda
významné česko-italské spisovatelky
Stand-up Meets Gender / večer nekorektního humoru
Adély Elbel a jejích hostů

1/6/2018 Kabinet múz
Rozvzpomínání / film režiséra Romana Zmrzlého se ohlíží
za loňskou návštěvou potomků brněnských židovských rodin

2/6/2018 pavilon Morava, BVV
Meeting Brno dětem / setkání se spisovatelem
a ilustrátorem Petrem Sísem

2/6/2018
Pouť smíření / pietní pouť na památku obětem
poválečného násilí

4/6/2018 Univerzitní kino Scala
Respekt forum / se svými hosty diskutuje šéfredaktor
týdeníku Respekt Erik Tabery

Festival Meeting Brno dále nabízí pásmo pořadů věnujících
se připomínce brněnských emigrantů. Hlavními zahraničními
hosty jsou rakouští umělci, spisovatelé a osobnosti, s nimiž
se ohlédneme za rozpadem habsburské monarchie a různými
cestami dvou sousedících středoevropských států.

Celý program naleznete na meetingbrno.cz

Černovice získaly zbylých
deset procent pískovny

inzerce
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Problémové pozi-
ce budou lákavější.

Brno bude dávat náborový
příspěvek 50 tisíc korun u klí-
čových pracovních míst, na
která opakovaně nemůže na-
jít kvalifikované zaměstnan-
ce. Opatření má zvýšit zájem
uchazečů o práci.
Tajemník magistrátu Pavel

Loutocký uvedl, že se to nebu-
de týkat všech výběrových ří-
zení, ale jen vybraných. Polo-
vinu peněz pracovník dosta-

ne po uplynutí tříměsíční
zkušební lhůty, zbytek po
roce ve službě. Podmínkou

by bylo, aby člověk pracoval
pro město několik let. Magis-
trát má kolem 1300 zaměst-
nanců.
Primátor Brna Petr Vokřál

(ANO) už dříve řekl, že v mi-
nulosti se výběrových řízení
účastnilo více lidí. V poslední
době se ale ze 40 řízení
30 opakovalo. I když se podle
Loutockého do některých vý-
běrových řízení hlásí více
lidí, nenímezi nimi kvalifiko-
vaný člověk na danou pozici.
Problémy vznikají například
v oblastech práva a informač-
ních technologií. ČTK

Na jižní Moravě se zastavil de-
setiletý pokles počtu chova-
ných prasat a zvýšil se mezi-
ročně poprvé od roku 2007.

K 1. dubnu jich letos země-
dělci chovali 137 tisíc, což je
o 4600 více než o rok dříve.

Současný stav je však jen po-
lovinou ve srovnání s rokem
2010 a je také menší než na
začátku druhého čtvrtletí
v roce 2016, vyplývá z údajů,
které v polovině května zve-
řejnil Český statistický úřad.

Oproti roku 2007, kdy se
chovy začaly dramaticky
zmenšovat, jsou současné sta-
vy třetinové. Důvody byly do-
voz dotovaného vepřového
ze zahraničí a malá podpora
státu živočišné výrobě. ČTK

Požadujeme: - řidičský průkaz skupin B a C,
profesní průkaz vítán

- praxe na kropícím a zametacím voze
vítána

- spolehlivost

Nabízíme: - prostředí stabilní firmy
- odpovídající mzdové ohodnocení
- zajímavé zaměstnanecké benefity

Nástup možNý ihNed.

Bližší informace pan Skácel,
vedoucí střediska zimní a letní údržby.

Písemné nabídky zasílejte na emailovou adresu
skacel@bkom.cz

společnost Brněnské komunikace a.s.
přijme do pracovního poměru

zaměstnance pro obsazení volné pracovní pozice

s t a v e B N í d ě l N í k

Staňte Se SoučáStí
našeho týmu
v modřicích

Kovolit, a. s., nádražní 344, 664 42 modřice, tel.: +420 532 157 111, www.kovolit.cz

tel.: 606 740 713
personalista@kovolit.cz

odLÉvač/Ka 19 000–27 000 Kč
budete obsluhovat tlakové licí stroje Bühler a vyrábět
hliníkové odlitky pro automobilový průmysl

řidič/Ka vZv 18 000–23 000 Kč
budete obsluhovat elektrické vysokozdvižné vozíky
(Still, Linde) a zajišťovat rozvoz našich odlitků a výkovků

Směnový KontroLor/Ka 19 000–25 000 Kč
budete kontrolovat kvalitu našich výrobků vizuálně i pomocí
měřidel

naBíZíme:
✔ Stabilitu a zázemí tradiční české firmy

✔ Prac. úvazek 37,5 hod týdně a 5 týdnů dovolené
✔ Zkušený tým, odborné zaškolení, příležitost kariérního růstu

✔ Bezproblémové spojení mhd a idoS
✔ výhodné telefonní tarify a další benefity samozřejmostí

Více info na www.kovolit.cz/kariera

Šance pro studenty

Brno chce kromě náborového
příspěvku hledat zaměstnance
i mezi studenty.

● Podepíše proto smlouvu
s Právnickou fakultou Masa-
rykovy univerzity. Studen-
tům umožní praxi, mezi ně-
kterými pak může najít bu-
doucí zaměstnance.

Prasata. Přestala ubývat

Padesát tisíc pro
nové zaměstnance

inzerce
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Jazyková škola
VIKA

Masarykova 31 • 602 00 Brno
☎ 542 221 578, 603 776 978
agentura@vika.cz • www.vika.cz

Výuka přímo v centru města

inzerce

Filmy, tanec, víno
i dobré jídlo. Brno
budemluvit španěl-
sky.

Festival Ibérica na přelomu
června a července přiveze do
Brna atmosféru Pyrenejského
poloostrova i Latinské Ameri-
ky. Od 27. června do 1. červen-
ce nabídne spontánní fiestu
s hudbou, tancem a pochuti-
nami na Staré radnici, oblíbe-
né tvůrčí dílny či filmovou
přehlídku. Letošní Ibériku za-
hájí koncert kytarového dua
Cortés & Gallardo v aule
JAMU. Největší hvězdy 15. roč-
níku se představí při galakon-
certu pod širým nebem na ná-
dvoří Špilberku, který se
uskuteční 29. června. Publi-
kum semůže těšit na dva kon-
certy předních španělských
hudebníků. „Sergio de Lope
patří bezesporu k nejlepším
flamenkovým flétnistům
a kromě jeho kapely složené
z virtuózních hráčů se na je-
višti objeví i flamenková ta-
nečnice Gema Moneo,“ říká
umělecký ředitel festivalu

Petr Vít. V rámci galakoncer-
tu zahraje také vycházející
hvězda kytarového nebe Paco
León. „Ten dokázal i přes své
mládí nadchnout publikum
v mnoha zemích svojí spon-
tánní a brilantní hrou. Oba
zmínění hudebníci přijedou
do Česka vůbec poprvé.“ Do-
provodný program nabídne
gastronomickou přehlídku
na Staré radnici doplněnou
hudebními a tanečními vy-
stoupeními. Chybět nebude
ani projekce španělské a ibe-
roamerické kinematografie
v TIC Brno na Radnické ulici.
Pořadatelé promítnou napří-
klad kultovní film Flamenco
Carlose Saury, unikátní ani-
movaný dokument Viděl
jsem 10 000 slonů či komedii
ze současné Kuby Pořadník.
Festival láká také na výstavu
kolumbijského výtvarníka
Zamo Tamaye v Galeryji 9. Vý-
stavu zahájí sám autor akční
malbou. „Můžeme se těšit na
tvorbu všestranného umělce,
jenž se vyjadřuje nejen v rovi-
ně výtvarné, často ovlivněné
komiksem, ale je rovněž bás-
níkem a pohotovým hudeb-
ním a vizuálním improvizáto-
rem,“ zve Vít. RADEK BABIČKA

Brno hostí 28. ročníkMeziná-
rodního bienále grafického
designu. Akci v Umělecko-
průmyslovém muzeu, která
by na první pohledmohla bu-
dit dojem výstavy pro odbor-
níky z oboru, zaměřili pořa-
datelé na širokou veřejnost.
„Chtěli bychom, aby ná-

vštěvníky nebyli jen grafičtí

designéři a oboroví studenti,
ale také kreativní firmy sídlí-
cí v Brně a samozřejmě laic-
ká veřejnost, která si stále
více uvědomuje, že kvalita
veřejného prostředí s přítom-
ností grafického designu
úzce souvisí,“ říká ředitel Mo-
ravské galerie Jan Press.
Jak jste se orientovali,

když jste byli na úřadě nebo
v nákupním centru? Vybaví-
te si logo svého zaměstnava-
tele? A jak se vám čte tento
text? I v těchto souvislostech
představuje výstava součas-
ný grafický design. Součástí

bienále je soutěžní přehlídka
i doprovodné výstavy. Ve vět-
ším rozsahu ukazují pořada-
telé například dílo typografa
Františka Štorma, jehož prá-
ci mohou znát běžní lidé na-
příklad z restaurací Lokál.
Součástí bienále je i výsta-

va tvorby jednoho z nejzná-
mějších českých grafických
designérů Aleše Najbrta
a jeho studia, které stojí na-
příklad za vizuálním stylem
Prahy, Ostravy, karlovarské-
ho filmového festivalu a ne-
dávno zvítězilo i ve výběro-
vých řízeních na nová loga

a vizuální styl brněnské Ma-
sarykovy univerzity či Národ-
ní galerie v Praze.
Do nejprestižnější části Bie-

nále Brno 2018, mezinárodní
soutěžní přehlídky, se letos
zařadilo mnohem více prací
než v letech minulých. Od-
borná porota hodnotila tři
sta projektů od více než sto
padesáti autorů. Hlavní cenu
získalo britské studio
OK-RM. Nejen s prací tohoto
studia se návštěvníci mohou
na bienále grafického desig-
nu seznámit až do 26. srp-
na. BAB Z výstavy KAMIL TILL

Gastronomická přehlídka RADEK BABIČKA

Sergio de Lope JOSÉ SÁEZ

Pracovní obuv, oděvy a pomůcky
Brno, Koliště 49 www.kars-brno.cz

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

Ibérica město roztančí, ale
také ho provoní specialitami

Současná grafika. Velká přehlídka

Co vás čeká

Tvůrčí dílny a mistrovské
workshopy.

● K festivalu Ibérica kromě
koncertů neodmyslitelně
patří mistrovské workshopy
a tvůrčí dílny konané
v SVČ Lužánky, uprostřed
největšího brněnského par-
ku.

● Jeden z kurzů povede i hlav-
ní hvězda galavečera Sergio
de Lope.

● Nechybí ani kurzy pro začá-
tečníky, a to jak taneční, tak
hudební.

● Nabídka tvůrčích dílen zahr-
nuje lekce flamenka, latino
dance, tanga či bachaty.
K dispozici jsou i taneční kur-
zy pro děti.

● Muzikanti si přijdou na své
při lekcích hry na cajón, fla-
menkovou kytaru či ikonic-
ké kastaněty.

● Seznam všech téměř 30 kur-
zů najdete na webu festivalu
iberica.cz.
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Průměrná návštěvnost kon-
certů Filharmonie Brno v kon-
čící sezoně přesáhla 90 pro-
cent kapacity sálů. U třetiny
koncertů nestačily ani pří-
stavky a do prodeje se dostá-
valy vstupenky na stání. Na
57 koncertů přišlo celkem
20 799 lidí, v předcházející se-
zoně jich bylo na 59 koncer-
tech 23 416. Tehdy však ještě
filharmonie mohla využívat
Janáčkovo divadlo, které je
teď v rekonstrukci.
„Z Janáčkova divadla jsme

museli přejít do sálu Stadio-
nu s poloviční kapacitou. Jen
tato změna nás okamžitě při-
pravila o 4500 posluchačů, re-
spektive o 4500 míst v sále.
Přesto je v absolutních
číslech pokles posluchačů
2617. S výsledkem jsme tedy
velmi spokojeni a děkujeme
našim posluchačům,“ uvedla
ředitelka Filharmonie Brno
Marie Kučerová. Nejnavštěvo-
vanějším koncertem v Besed-
nímdomě byl prosincový pro-
gramBeethoven Igora Ardaše-
va, na všechny tři večery se

prodávaly přístavky a vstu-
penky na stání. V sále Stadio-
nu nejvíce zabodoval tradiční
Novoroční koncert, hned po
něm následoval listopadový
program Česko-norské dialo-
gy. Přestože abonentní sezo-
na končí, orchestr ještě prázd-
niny nemá. Tento týden za-
hraje v Jihlavě na Gustav Ma-
hler Festivalu, 6. června se
představí na festivalu Re:pub-
lika, kde doprovodí Slovin-
ský národní balet, pak pojede
na Smetanovu Litomyšl a ve
Valašském Meziříčí zahraje
22. června se skupinou The
Plastic People of the Universe
program Co znamená vésti
koně. „Na konci června nás
čeká hostování v německém
Garmisch-Partenkirchenu,
kde budeme hlavním hostem
Richard Strauss Festivalu,“
uvedl manažer orchestru Pa-
vel Šindelář. Do konce 62. se-
zony filharmonie pořádá ješ-
tě tři vlastní festivaly: Mozar-
tovy děti, Expozice nové hud-
by a Mezinárodní hudební
festival Špilberk 2018. ČTK

Návštěvnost hlavní části br-
něnského JazzFestu činila asi
10 tisíc lidí, podobně jako
v minulých ročnících.

Přijížděli také návštěvníci
z Prahy a okolních států. Pořa-
datelé největší jazzové pře-
hlídky v Česku chystají na pod-
zim ještě jeden až dva mimo-
řádné koncerty, řekl umělec-
ký ředitel Vilém Spilka. Jména
podzimních interpretů zatím
zveřejnit nelze. „Máme kon-
krétní datum pro jednoho
umělce podepsané, druhou zá-
ležitost doděláváme,“ uvedl
Spilka.

Přehlídka letos začala
1. února vystoupenímorchest-
ru Lincolnova centra s trumpe-
tistou Wyntonem Marsali-
sem, hlavní část skončila
10. května premiérovým kon-
certem big bandu kontrabasis-
ty Christiana McBridea. Pro
příští rok pořadatelé zváží ter-
mínově kompaktnější festival
rozprostřený v kratším časo-
vém úseku. Letos byly mezi
koncerty výraznější prodlevy.
„Na druhou stranu, někomu
to takto vyhovuje, lidé z regio-
nu tak mohou chodit na festi-
val opakovaně. Když jsou kon-
certy příliš u sebe, tak to ne-
zvládají,“ řekl Spilka. Pořada-
tele těší to, že festival láká i ná-

vštěvníky z jiných měst a stá-
tů. Přijíždějí zvláště na koncer-
ty interpretů, kteří ve středo-
evropskémprostoru dosud ne-
hráli, případněmají na aktuál-
ním turné jedinou zastávku ši-
roko daleko právě na JazzFes-
tu. Třeba trio Gilada Heksel-
mana letos přilákalo vícero Po-
láků. „V dnešní době je to po-
měrně zásadní a dobré, proto-
že málokdo už dneska cestuje
za hudbou,“ konstatoval Spil-

ka. Nejvyšší návštěvnost měl
koncert izraelského zpěváka
a kontrabasisty Avišaje Cohe-
na. V sále Bobycentra bylo
téměř dva tisíce lidí. Brněnský
JazzFest patří k největším žán-
rovým přehlídkám ve střední
Evropě. Při započtení mimo-
řádných koncertů vykazuje
roční návštěvnost kolem 12 ti-
síc posluchačů. Prostor dává
také českému a slovenskému
jazzu. ČTK

Novým ředitelem
brněnského Cent-
ra experimentální-
ho divadla bude
od září dramaturg
Miroslav Oščatka.

Oščatka naváže na dlouhole-
tou práci Petra Oslzlého, kte-
rý se stal rektorem Janáčkovy
akademie múzických umění.
Centrum experimentálního
divadla (CED) zřizuje město,
nyní pod ně spadají Husa na
provázku, kamOščatka přive-
de jako uměleckou šéfku
Annu Petrželkovou, dále Ha-
Divadlo a Divadlo U stolu.
Rozhodnutí výběrové komi-

se oznámila Zuzana Šrámko-
vá z tiskového střediska
magistrátu. Výběr dnes schvá-
lila Rada města Brna. Podle

náměstka primátora Matěje
Hollana (ANO) Oščatka zajistí
kontinuitu a předložil nejmé-
ně konfliktní řešení složité si-
tuace nejen v CED, ale hlavně
v Huse na provázku, odkud
po 13 letech odešel po nesho-
dách umělecký šéf Vladimír
Morávek. Jeho místo poté za-
ujal právě čtyřiačtyřicetiletý
Oščatka. „Chceme se samo-
zřejmě opřít o to, co CED do-
sud dokázal. Nicméně nějaké
změny se očekávat dají, do-
chází ke generační výměně
na více klíčových místech,“
řekl Oščatka. Výběrové řízení
na ředitele CED bylo dvouko-
lové. V prvním nebyl vybrán
nikdo, proto v druhém komi-
se oslovila konkrétní osob-
nosti. Kromě Oščatky to byli
herec a režisér Břetislav Rych-
lík, šéf Slováckého divadla
v Uherském Hradišti Michal
Zetel a Ewan McLaren, ředi-
tel pražského Divadla Alfred

ve dvoře. McLaren z řízení na-
konec odstoupil.
Oščatka už nastínil i svou

představu budoucího perso-
nálního obsazení Husy na
provázku. Uměleckou šéfkou

bude od ledna příštího roku
režisérka Anna Petrželková,
dramaturgem Martin Sláde-
ček. „Komisi také zaujala avi-
zovaná spolupráce s polským
režisérem Janem Klatou, kte-

rá slibuje přivést do Brna vel-
kou osobnost evropského for-
mátu a může být pro soubor
velkou uměleckou výzvou,“
doplnil Hollan. V HaDivadle
zatím zůstane umělecký šéf
Ivan Buraj. S aktuální sezo-
nou podle předpokladů ukon-
čí svou aktivní činnost Diva-
dlo U stolu, jehož hlavnímu
hybateli Františku Derflerovi
je 76 let. „Budeme se ještě ba-
vit o dohrávání některých in-
scenací v příští sezoně,“ uve-
dl Oščatka. Svazek CED chce
Oščatka rozšířit o nové Stu-
dio Nekázeň. „Nabídl jsem
spojení s Kreativním cen-
trem Brno,“ naznačil Oščat-
ka. Kreativní centrum má
vzniknout v někdejší káznici
na Cejlu, město plánuje její
postupnou rekonstrukci.
V Oščatkových plánech je
také Studio Hamletů, kde do-
stanou prostor mladší diva-
delníci. ČTK
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Filharmonie Brno.
V sezoně ubyli
návštěvníci

Festival je chloubou města. MAFRA

Miroslav Oščatka MAFRA

JazzFest. Přilákal davy

Změna v čele experimentální
scény, Oslzlého nahradí Oščatka



Plakátovací plochy po celé ČR

VEVÍRU
SÝRŮ
24. 5. / 14 :00–18:00
25. 5. / 10:00–18:00
26. 5. / 10:00–18:00

CAMPUS CHEESEFEST

• prodej sýrových specialit

• kuchařská show

• degustace

• soutěže

• dětský koutek

VSTUP
ZDARMA

Campus CheeseFest 2018 – Brno


